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Rada Miejska w Siechnicach 

Protokół 

II Sesja Rady Miejskiej w Siechnicach w dniu 06 czerwca 2024 r. godz. 8:00 

Miejsce posiedzenia: Urząd Miejski w Siechnicach - sala sesyjna 

Po sprawdzeniu obecności (quorum) Przewodniczący Rady Miłosz Roman otworzył II sesję Rady Miejskiej 
w Siechnicach. W posiedzeniu wzięło udział 21 radnych (lista w zał.).  

Udział w sesji wzięli: Burmistrz Łukasz Kropski, Zastępca Burmistrza Paweł Jasięga, Skarbnik Agata-
Dudek Golińska, Sekretarz Gminy Kamil Kowalczyk, Dyrektorzy Wydziałów Urzędu Miejskiego, Radca 
Prawny. 

Przewodniczący Rady przedstawił wniosek Komisji Gospodarczej i Rozwoju Gminy o zdjęcie  
z porządku obrad projektu uchwały w sprawie przystąpienia do Stowarzyszenia Aglomeracja Wrocławska 
oraz uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniego Programu Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem 

Gminy Siechnice na lata 2024-2028. 

Burmistrz potwierdził zdjęcie z porządku obrad uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniego 
Programu Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Gminy Siechnice na lata 2024-2028. Dodatkowo 
zgłosił wniosek o ściągnięcie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie powołania Komisji 
Konkursowej do przeprowadzenia konkursu na stanowisko dyrektora Zespołu Opieki Zdrowotnej  
w Świętej Katarzynie i wskazania Przewodniczącego Komisji i przeniesienie na kolejną sesję. Natomiast 
uchwałę o przystąpieniu do Stowarzyszenia Aglomeracja Wrocławska poprosił o pozostawienie  
w porządku obrad. 

Głosowano: wniosek w sprawie zdjęcia z porządku obrad sesji projektu Uchwały Rady Miejskiej  
w Siechnicach w sprawie przystąpienia do Stowarzyszenia Aglomeracja Wrocławska. 
Wyniki głosowania ZA: 11, PRZECIW: 9, BRAK GŁOSU: 1. 
Wyniki imienne ZA (11) Jarosław Bednarczyk, Piotr Gądziński, Marta Hefko, Monika Korab, Anna Kozdrowicka, Tomasz 
Kozimor, Jolanta Olczak, Maria Sulikowska, Krzysztof Świerzko, Milan Ušák, Danuta Ziobrowska.  PRZECIW (9) Konrad 
Bogdał, Jakub Czyżkowski, Agnieszka Fligiel, Karolina Karpińska, Jakub Kłosiński, Alina Kłosowska, Katarzyna Nowak-
Pokorny, Miłosz Roman, Anna Witka. BRAK GŁOSU (1) Dariusz Lewera. 

Przewodniczący ogłosił 5 minutową przerwę.  
Po przerwie wznowiono obrady. 
Porządek sesji po zmianach: 
1. Wnioski do porządku obrad. 
2. Zatwierdzenie protokołu z sesji nr I/24. 

3. Informacje i komunikaty przewodniczącego Rady Miejskiej i przewodniczących komisji. 
4. Informacje i komunikaty burmistrza. 
5. Projekt uchwały Rady Miejskiej w Siechnicach zmieniający uchwałę budżetową na rok 2024 Gminy 
Siechnice.  
6. Projekt Uchwały Rady Miejskiej w Siechnicach w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej 
Gminy Siechnice na lata 2024-2044.  
7. Projekt Uchwały Rady Miejskiej w Siechnicach w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Siechnic.  

8. Projekt Uchwały Rady Miejskiej w Siechnicach w sprawie zwolnień od podatku od   nieruchomości, 
podatku rolnego i podatku leśnego.  
9. Uchwała Rady Miejskiej w Siechnicach w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na 
sfinansowanie planowanego deficytu budżetu oraz na spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów oraz 

wykup wyemitowanych obligacji.  
10. Projekt Uchwały Rady Miejskiej w Siechnicach w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Świętej Katarzynie za 2023 rok.  
11. Projekt Uchwały Rady Miejskiej w Siechnicach w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia 
odpłatności za pobyt w mieszkaniu wspomaganym. 
12. Projekt Uchwały Rady Miejskiej w Siechnicach w sprawie zmiany uchwały nr LXII/552/22 Rady 
Miejskiej w Siechnicach z dnia 29 grudnia 2022 r. w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Siechnice na 
lata 2023-2026. 

13. Projekt Uchwały Rady Miejskiej w Siechnicach w sprawie zasad udzielania i rozliczania dotacji celowej 
na dofinansowanie budowy przydomowych oczyszczalni ścieków, bezodpływowych zbiorników na 
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nieczystości ciekłe lub instalacji oczyszczalni ścieków w istniejących bezodpływowych zbiornikach na 

nieczystości ciekłe na terenie Gminy Siechnice.  
14. Projekt Uchwały Rady Miejskiej w Siechnicach w sprawie przyjęcia Sołeckich Strategii Rozwoju Wsi: 
Biestrzyków - Radomierzyce, Łukaszowice, Smardzów, Grodziszów, Bogusławice, Iwiny, Zębice. 
15. Projekt Uchwały Rady Miejskiej w Siechnicach w sprawie uchwalenia zmiany Studium uwarunkowań 
i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Siechnice dla obszaru położonego w obrębie 
Biestrzyków.  
16. Projekt Uchwały Rady Miejskiej w Siechnicach w sprawie uchylenia uchwały Nr LV/463/2018 Rady 

Miejskiej w Siechnicach z dnia 16 października 2018 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Siechnice.  
17. Projekt Uchwały Rady Miejskiej w Siechnicach w sprawie nadania nazwy ulicy w Zacharzycach.  
18. Projekt Uchwały Rady Miejskiej w Siechnicach w sprawie uchwalenia „Wieloletniego programu 
gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy Siechnice na lata 2024 – 2028”. (punkt wykreślony z 
porządku obrad). 

19. Projekt Uchwały Rady Miejskiej w Siechnicach w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie zadania  
i zawarcie z Gminą Wrocław porozumienia powierzającego Gminie Wrocław realizację zadania własnego 

Gminy Siechnice w zakresie organizacji i prowadzenia systemu roweru publicznego.  
20. Projekt Uchwały Rady Miejskiej w Siechnicach w sprawie przystąpienia do Stowarzyszenia 
Aglomeracja Wrocławska. (punkt wykreślony z porządku obrad). 
21. Projekt Uchwały Rady Miejskiej w Siechnicach w sprawie powołania Rady Społecznej Zespołu Opieki 
Zdrowotnej w Świętej Katarzynie.  

22. Projekt Uchwały Rady Miejskiej w Siechnicach w sprawie powołania Komisji Konkursowej do 
przeprowadzenia konkursu na stanowisko dyrektora Zespołu Opieki Zdrowotnej w Świętej Katarzynie  
i wskazania Przewodniczącego Komisji. (punkt wykreślony z porządku obrad). 
23. Projekt Uchwały Rady Miejskiej w Siechnicach zmieniający uchwałę nr LXXV/662/23 Rady Miejskiej 
w Siechnicach z dnia 26.10.2023 r. w sprawie przyznania dotacji dla Parafii Rzymskokatolickiej pw. 
Świętej Katarzyny Aleksandryjskiej w Świętej Katarzynie na prace zabezpieczające i remontowe budynku 
gospodarczego nr I w zespole kościelnym. 

24. Interpelacje i zapytania radnych - w formie pisemnej. 
25. Wolne wnioski. 
 

Za zatwierdzeniem zmienionego porządku obrad głosowało 11 radnych, 10 radnych było przeciw. 

Wyniki imienne ZA (11) Jakub Czyżkowski, Piotr Gądziński, Marta Hefko, Anna Kozdrowicka, Tomasz Kozimor, Jolanta 
Olczak, Maria Sulikowska, Krzysztof Świerzko, Milan Ušák, Anna Witka, Danuta Ziobrowska. PRZECIW (10) Jarosław 
Bednarczyk, Konrad Bogdał, Agnieszka Fligiel, Karolina Karpińska, Jakub Kłosiński, Alina Kłosowska, Monika Korab, 
Dariusz Lewera, Katarzyna Nowak-Pokorny, Miłosz Roman. 

Ad. 2. Za zatwierdzenie protokołów z sesji nr I/24 z dnia 7 maja 2024 r. głosowało 21 radnych 

Ad. 3. Przewodniczący Rady w swoich komunikatach poinformował, że zgodnie z art. 25a ustawy  
o samorządzie gminnym radny nie może brać udziału w głosowaniu w radzie, jeżeli dotyczy ono jego 
interesu prawnego. W ciągu najbliższych tygodni przedstawi wstępnie planowane szkolenia dla radnych. 
Do następnej sesji zostanie przekazana informacja o planowanych terminach sesji do końca roku 2024. 
Następnie udzielił głosu Wicestaroście panu Marcinowi Korytko, który na wstępie pogratulował 
uzyskanych wyników i zdobycia mandatów radnych, jak również mandatu stanowiska burmistrza przez 

Łukasza Kropskiego. Stwierdził, że poprzedniemu Burmistrzowi Siechnic Panu Milanowi Ušákowi, 
niezależnie od ocen wyborców, należą się podziękowania za kilkunastoletnią pracę na rzecz Gminy 
Siechnice. Przekazał również krótką informację na temat zmian w Starostwie Powiatowym po wyborach 
samorządowych. Przedstawił nowy skład Rady Powiatu oraz Zarządu.  

Radny Jakub Kłosiński zaprosił wszystkich na DZIEŃ SPORTU imprezę, która odbędzie się 8 czerwca br. 
godz.10:00 w Radwanicach. Impreza organizowana jest przez Klub Kolektyw, Stowarzyszenie Nasze 
Drogi, Koło Gospodyń „Niezapominajki” oraz Radę Rodziców Szkoły w Radwanicach. 

Brak komunikatów przewodniczących komisji. 

Ad. 4. Burmistrz Siechnic w swoich komunikatach poinformował, że: 
- odbyły się rozmowy z Komendantem Miejskiej Policji o realizacji porozumienia, które zostało podpisane 
jeszcze w okresie kampanii wyborczej a dotyczące patroli policyjnych, które zostały skierowane na teren 
gminy ze względu na zaistniałą sytuację zapewnienia bezpieczeństwa mieszkańcom, ale również 



 

3 
 

dodatkowych stałych patroli na terenie gminy nie tylko o patrolach z perspektywy samochodu, a także o 

patrolach pieszych. Poruszony został temat siedziby komisariatu. 
- podpisane zostały umowy dotyczące budowy łącznika ul. Paderewskiego i Henryka II w Siechnicach, 
modernizacji placu zabaw w Świętej Katarzynie przy ul. Parkowej oraz umowa na sprzątanie jezdni  
i chodników w ciągu dróg gminnych na terenie gminy Siechnice. 
- odbyło się spotkanie z DSDiK, miastem Wrocław, gminą Siechnice oraz Starostą Powiatu Włodzimierzem 
Chleboszem na temat przebudowy ulicy Buforowej. 
Podziękował wszystkim sołectwom oraz Centrum Kultury za zaangażowanie się w organizację Dnia 

Dziecka. 

Ad. 5. Projekt uchwały Rady Miejskiej w Siechnicach zmieniający uchwałę budżetową na rok 2024 Gminy 

Siechnice.  
Skarbnik Agata Dudek-Golińska poinformowała, że do przedłożonego projektu uchwały zgłoszone 

autopoprawki burmistrza zostały omówione na komisji. Poprawki autorskie głównie dotyczą zadań 
niewygasających. Termin płatności wydatków niewygasających upływa z dniem 30 czerwca br. Niektórych 
zadań nie uda się wykonać i zapłacić w związku z tym należy je przywrócić do budżetu po stronie 
wydatków. Skarbnik odczytała kolejne poprawki autorskie dotyczące wniosków wydziałów 

merytorycznych przedstawione w uzasadnieniu do uchwały. Deficyt budżetu uległ zwiększeniu o kwotę 

102 433,96. Kwota wolnych środków po zmianach wynosi 2 841 026,83 zł.  
Po wprowadzonych zmianach: dochody budżetu wynoszą 259 043 726,78 zł, wydatki 322 163 867,71 zł, 
deficyt 63 120 140,93 zł. 
Komisja Budżetu i Finansów wydała pozytywną opinię dla projektu uchwały. 
Klub Radnych Prawo i Sprawiedliwość nie wydał opinii dla projektu uchwały. 
Klub Radnych Partnerstwo i Rozwój wydał pozytywną opinię dla projektu uchwały. 

Klub Radnych Koalicja Obywatelska wydał pozytywną opinię dla projektu uchwały. 
Klub Radnych Gmina Fair Play wydał pozytywną opinię dla projektu uchwały. 
W dyskusji wzięli udział: 

Radna Jolanta Olczak odniosła się do pozyskanej informacji dotyczącej braku 7 mln. zł w Wydziale 
Edukacji i w związku z tym chciałaby się dowiedzieć jakie będzie źródło finansowania i dlaczego  
w deficycie ta kwota nie jest wskazana. 

Burmistrz Łukasz Kropski nawiązując do wypowiedzi radnej wytłumaczył, że w tej chwili nie jest 

to ujęte w uchwale. Prace nad bilansowaniem tej potrzeby 7 mln. w Wydziale Edukacji jeszcze trwają. 
Wyjaśnienie zagadnienia oraz zbilansowanie dokonane będą w budżecie do końca czerwca br. 

Głosowano: podjęcie uchwały Rady Miejskiej w Siechnicach zmieniającej uchwałę budżetową na rok 
2024 Gminy Siechnice. 
Wyniki głosowania ZA: 17, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4. 
Wyniki imienne: ZA (17) Jarosław Bednarczyk, Konrad Bogdał, Jakub Czyżkowski, Agnieszka Fligiel, Piotr Gądziński, 
Karolina Karpińska, Jakub Kłosiński, Alina Kłosowska, Monika Korab, Anna Kozdrowicka, Tomasz Kozimor, Dariusz 
Lewera, Katarzyna Nowak-Pokorny, Miłosz Roman, Milan Ušák, Anna Witka, Danuta Ziobrowska. WSTRZYMUJĘ SIĘ 
(4) Marta Hefko, Jolanta Olczak, Maria Sulikowska, Krzysztof Świerzko. 

Uchwała otrzymała nr II/13/24 Rady Miejskiej w Siechnicach z dnia 6 czerwca 2024 r. 

Ad. 6. Projekt Uchwały Rady Miejskiej w Siechnicach w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej 
Gminy Siechnice na lata 2024-2044.  

Skarbnik Agata Dudek-Golińska poinformowała, że do przedłożonego projektu uchwały została 
zgłoszona autopoprawka burmistrza. Autopoprawka dotyczy wniosku Biura Funduszy Zewnętrznych  
w związku z koniecznością wyodrębnienia z wydatków bieżących na realizację programu i zadania 
inwestycyjnego, które już jest wpisane do budżetu i WPF. Wprowadzone przedsięwzięcie opisane zostało 

w pkt 4 uzasadnienia do uchwały. Środki na ten cel zabezpiecza się w ramach wydatków bieżących 

przyjętych w Wieloletniej Prognozie Finansowej.  
Komisja Budżetu i Finansów wydała pozytywną opinię dla projektu uchwały. 
Klub Radnych Prawo i Sprawiedliwość nie wydał opinii dla projektu uchwały 
Klub Radnych Partnerstwo i Rozwój wydał pozytywną opinię dla projektu uchwały. 
Klub Radnych Koalicja Obywatelska wydał pozytywną opinię dla projektu uchwały. 
Klub Radnych Gmina Fair Play wydał pozytywną opinię dla projektu uchwały. 

Brak Dyskusji 
Głosowano: podjęcie Uchwały Rady Miejskiej w Siechnicach w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 
finansowej Gminy Siechnice na lata 2024-2044. 

Wyniki głosowania ZA: 19, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2. 
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Wyniki imienne ZA (19) Jarosław Bednarczyk, Konrad Bogdał, Jakub Czyżkowski, Agnieszka Fligiel, Marta Hefko, 

Karolina Karpińska, Jakub Kłosiński, Alina Kłosowska, Monika Korab, Anna Kozdrowicka, Tomasz Kozimor, Dariusz 

Lewera, Katarzyna Nowak-Pokorny, Jolanta Olczak, Miłosz Roman, Krzysztof Świerzko, Milan Ušák, Anna Witka, 

Danuta Ziobrowska. WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Piotr Gądziński, Maria Sulikowska 

Uchwała otrzymała nr II/14/24 Rady Miejskiej w Siechnicach z dnia 6 czerwca 2024 r. 

Ad. 7. Projekt Uchwały Rady Miejskiej w Siechnicach w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza 

Siechnic.  

Przewodniczący Rady Miłosz Roman przekazał, że zasadnicza zmiana poprzedniej uchwały  
w sprawie wynagrodzenia burmistrza dotyczy wpisania faktycznej kwoty wynikającej z rozporządzenia  

i innych przepisów prawnych.  
Komisja Budżetu i Finansów wydała pozytywną opinię dla projektu uchwały. 
Klub Radnych Prawo i Sprawiedliwość wydał pozytywną opinię dla projektu uchwały. 
Klub Radnych Partnerstwo i Rozwój wydał pozytywną opinię dla projektu uchwały. 
Klub Radnych Koalicja Obywatelska wydał pozytywną opinię dla projektu uchwały. 
Klub Radnych Gmina Fair Play wydał pozytywną opinię dla projektu uchwały. 

Brak dyskusji. 

Głosowano: podjęcie Uchwały Rady Miejskiej w Siechnicach w sprawie ustalenia wynagrodzenia 
Burmistrza Siechnic. Wyniki głosowania: ZA: 21 
Uchwała otrzymała nr II/15/24 Rady Miejskiej w Siechnicach z dnia 6 czerwca 2024 r. 

Ad.8. Projekt Uchwały Rady Miejskiej w Siechnicach w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości, 

podatku rolnego i podatku leśnego.  

Dyrektor Wydziału Podatków i Opłat Agata Zawadziło-Drobnica –przedłożony projekt uchwały 
zawiera propozycję zwolnień odpowiednio: od podatku od nieruchomości, podatku rolnego lub podatku 
leśnego wymienionych w paragrafie pierwszym. Zwolnienia tej samej treści w gminie obowiązywały od 
wielu lat. Część zwolnień, szczególnie te dotyczące żłobków są jednocześnie pomocą publiczną i w 
związku z tym, że 30 czerwca br. zakończy swoje życie rozporządzenie Komisji Europejskiej w sprawie 

stosowania Traktatu o Funkcjonowaniu Unii Europejskiej do pomocy de minimis, jest konieczność 
podjęcia tych zwolnień na nowo na podstawie nowego rozporządzenia Komisji. Uchwała zawiera 
propozycję udzielania zwolnień do roku 2030, ponieważ na ten okres Komisja Europejska przyjęła nowe 
rozporządzenie o pomocy de minimis i taki jest zakres czasowy, w którym gmina może zwolnienia  

w podatkach lokalnych stosować.  
Komisja Budżetu i Finansów wydała pozytywną opinię dla projektu uchwały. 

Klub Radnych Prawo i Sprawiedliwość wydał pozytywną opinię opinii dla projektu uchwały. 
Klub Radnych Partnerstwo i Rozwój wydał pozytywną opinię dla projektu uchwały. 
Klub Radnych Koalicja Obywatelska wydał pozytywną opinię dla projektu uchwały. 
Klub Radnych Gmina Fair Play wydał pozytywną opinię dla projektu uchwały. 
Brak dyskusji. 
Głosowano: podjęcie Uchwały Rady Miejskiej w Siechnicach w sprawie zwolnień od podatku od 
nieruchomości, podatku rolnego i podatku leśnego. Wyniki głosowania ZA: 21 

Uchwała otrzymała nr II/16/24 Rady Miejskiej w Siechnicach z dnia 6 czerwca 2024 r. 

Ad.9. Projekt uchwały Rady Miejskiej w Siechnicach w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego 

na sfinansowanie planowanego deficytu budżetu oraz na spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów oraz 
wykup wyemitowanych obligacji. 

Skarbnik Agata Dudek-Golińska przedstawiła projekt uchwały, który jest projektem quasi 
wykonawczym do podjętej uchwały budżetowej i WPF na początku roku. Uchwała udziela burmistrzowi 

upoważnienia do zaciągnięcia kredytu długoterminowego na sfinansowanie zadań wpisanych w budżecie 
i wieloletniej Prognozie Finansowej na rok 2024 i 2025 oraz na sfinansowanie wcześniej zaciągniętych 
zobowiązań z tytułu kredytów i wykupu obligacji.  

Komisja Budżetu i Finansów wydała pozytywną opinię dla projektu uchwały. 
Klub Radnych Prawo i Sprawiedliwość wydał pozytywną opinię dla projektu uchwały. 
Klub Radnych Partnerstwo i Rozwój wydał pozytywną opinię dla projektu uchwały.  
Klub Radnych Koalicja Obywatelska wydał pozytywną opinię dla projektu uchwały. 
Klub Radnych Gmina Fair Play wydał pozytywną opinię dla projektu uchwały. 
Brak dyskusji 
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Głosowano: podjęcie Uchwały Rady Miejskiej w Siechnicach w sprawie zaciągnięcia kredytu 

długoterminowego na sfinansowanie planowanego deficytu budżetu oraz na spłatę wcześniej 
zaciągniętych kredytów oraz wykup wyemitowanych obligacji. 

Wyniki głosowania ZA: 20, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1. 

Wyniki imienne: ZA (20) Jarosław Bednarczyk, Konrad Bogdał, Jakub Czyżkowski, Agnieszka Fligiel, Piotr Gądziński, 
Marta Hefko, Karolina Karpińska, Jakub Kłosiński, Alina Kłosowska, Monika Korab, Anna Kozdrowicka, Tomasz Kozimor, 
Dariusz Lewera, Jolanta Olczak, Miłosz Roman, Maria Sulikowska, Krzysztof Świerzko, Milan Ušák, Anna Witka, Danuta 

Ziobrowska. WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Katarzyna Nowak-Pokorny. 

Uchwała otrzymała nr II/17/24 Rady Miejskiej w Siechnicach z dnia 6 czerwca 2024 r. 

Ad.10. Projekt Uchwały Rady Miejskiej w Siechnicach w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej Zespołu Opieki Zdrowotnej w Świętej Katarzynie 
za 2023 rok.  

Dyrektor ZOZ Andrzej Martynow omówił przedłożony projekt uchwały zatwierdzający 
sprawozdanie finansowe. Podkreślił, że sprawozdanie obejmuje rok 2023 i zostało pozytywnie 

zaopiniowane przez Radę Społeczną ZOZ-u. Jest podstawowym założeniem kontynuacji działalności 
gospodarczej przez jednostkę. Uchwała zatwierdzająca sprawozdanie finansowe zostanie przekazana do 

KRS-u. 
Przewodniczący Rady opuścił salę obrad. 

Wiceprzewodnicząca Katarzyna Nowak-Pokorny poprosiła komisje i kluby o przedstawienie opinii dla 
projektu uchwały. 
Komisja Budżetu i Finansów wydała pozytywną opinię dla projektu uchwały. 

Klub Radnych Partnerstwo i Rozwój wydał pozytywną opinię dla projektu uchwały. 
Klub Radnych Prawo i Sprawiedliwość wydał pozytywną opinię dla projektu uchwały. 
Klub Radnych Koalicja Obywatelska wydał pozytywną opinię dla projektu uchwały. 
Klub Radnych Gmina Fair Play wydał pozytywną opinię dla projektu uchwały. 
Brak dyskusji.  
Przystąpiono do głosowania uchwały. 
Przewodniczący Rady powrócił na salę obrad. 

Z uwagi na problem techniczny zgłoszony przez radnego Milana Ušáka Przewodniczący zarządził 10 min. 
przerwy.  
Po przerwie sprawdzono kworum i ponownie uruchomiono głosowanie w sprawie podjęcia Uchwały Rady 
Miejskiej w Siechnicach w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego samodzielnego publicznego 
zakładu opieki zdrowotnej Zespołu Opieki Zdrowotnej w Świętej Katarzynie za 2023 rok. 

Wyniki głosowania: ZA: 21. 

Uchwała otrzymała nr II/18/24 Rady Miejskiej w Siechnicach z dnia 6 czerwca 2024 r. 

Ad. 11. Projekt Uchwały Rady Miejskiej w Siechnicach w sprawie ustalenia szczegółowych zasad 
ponoszenia odpłatności za pobyt w mieszkaniu wspomaganym.  

Zastępca Kierownika GOPS Sławomir Małecki poinformował, że potrzeba podjęcia przedmiotowej 
uchwały wynika ze zmian terminologii ustawy o opiece społecznej, w której określono pojęcie mieszkania 
jako treningowego i mieszkania wspomaganego w związku z tym zaistniała konieczność zmiany nazwy z 
mieszkania wyodrębnionego na mieszkanie wspomagane. Zachodzi również konieczność aktualizacji 
ponoszenia odpłatności za pobyt z 17 zł do kwoty 20 zł za dzień, która jest adekwatną kwotą i wymaganą 
przez ustawę o pomocy społecznej. 
Komisja Oświaty, Kultury i Pomocy Społecznej wydała pozytywną opinię dla projektu uchwały.  

Klub Radnych Prawo i Sprawiedliwość wydał pozytywną opinię dla projektu uchwały. 
Klub Radnych Partnerstwo i Rozwój wydał pozytywną opinię dla projektu uchwały. 

Klub Radnych Koalicja Obywatelska wydał pozytywną opinię dla projektu uchwały. 
Klub Radnych Gmina Fair Play wydał pozytywną opinię dla projektu uchwały. 
Brak dyskusji. 
Głosowano: podjęcie Uchwały Rady Miejskiej w Siechnicach w sprawie ustalenia szczegółowych zasad 
ponoszenia odpłatności za pobyt w mieszkaniu wspomaganym. Wyniki głosowania: ZA: 21. 

Uchwała otrzymała nr II/19/24 Rady Miejskiej w Siechnicach z dnia 6 czerwca 2024 r. 

Ad. 12. Projekt Uchwały Rady Miejskiej w Siechnicach w sprawie zmiany uchwały nr LXII/552/22 Rady 

Miejskiej w Siechnicach z dnia 29 grudnia 2022 r. w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Siechnice na 
lata 2023-2026.  
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Kierownik GOPS-u Joanna Bryłkowska-Hehn – przedłożony projekt uchwały wnosi dostosowanie 

zapisów ustawy do konwencji stambulskiej i w związku z tym zasadna jest zmiana dotycząca 
nazewnictwa pojawiającego się w uchwale i programie z 2022 r.  
Zapis „przeciwdziałania przemocy w rodzinie” należy zastąpić „przeciwdziałaniem przemocy domowej”.  
Komisja Oświaty, Kultury i Pomocy Społecznej wydała pozytywną opinię dla projektu uchwały.  
Klub Radnych Prawo i Sprawiedliwość wydał pozytywną opinię dla projektu uchwały. 
Klub Radnych Partnerstwo i Rozwój wydał pozytywną opinię dla projektu uchwały. 
Klub Radnych Koalicja Obywatelska wydał pozytywną opinię dla projektu uchwały. 

Klub Radnych Gmina Fair Play wydał pozytywną opinię dla projektu uchwały. 
Brak dyskusji. 
Głosowano: podjęcie Uchwały Rady Miejskiej w Siechnicach w sprawie zmiany uchwały nr LXII/552/22 
Rady Miejskiej w Siechnicach z dnia 29 grudnia 2022 r. w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Siechnice na 
lata 2023-2026. Wyniki głosowania: ZA: 21. 

Uchwała otrzymała nr II/20/24 Rady Miejskiej w Siechnicach z dnia 6 czerwca 2024 r. 

Ad.13. Projekt Uchwały Rady Miejskiej w Siechnicach w sprawie zasad udzielania i rozliczania dotacji 

celowej na dofinansowanie budowy przydomowych oczyszczalni ścieków, bezodpływowych zbiorników na 

nieczystości ciekłe lub instalacji oczyszczalni ścieków w istniejących bezodpływowych zbiornikach na 
nieczystości ciekłe na terenie Gminy Siechnice.  

Dyrektor BFZ – Grzegorz Salwa zreferował uchwałę, która zawiera zmianę w stosunku do obecnie 
obowiązującej i jest emanacją dążenia do maksymalnego uproszczenia samego procesu pozyskania 
dofinansowania przez mieszkańców gminy, jeżeli chodzi o złożone dokumenty oraz usprawnienia procesu 
rozliczeniowego. Wprowadzenie dodatkowego rozwiązania technologicznego w postaci realizacji 

inwestycji o charakterze punktowym, która ma charakter przydomowy oczyszczalni ścieków i jest ważne 
w przypadku miejscowości, które mają wysoki poziom wód gruntowych. Ważną zmianą jest również 
wprowadzenie zasady związanej z zakwalifikowaniem wydatków i dopuszczenie finansowania obiektów, 
które zostały wybudowane po 31 grudnia 2014 roku.  
Komisja Gospodarcza i Rozwoju Gminy wydała pozytywną opinię dla projektu uchwały  
Klub Radnych Prawo i Sprawiedliwość wydał pozytywną opinię dla projektu uchwały. 
Klub Radnych Partnerstwo i Rozwój wydał pozytywną opinię dla projektu uchwały. 

Klub Radnych Koalicja Obywatelska wydał pozytywną opinię dla projektu uchwały. 
Klub Radnych Gmina Fair Play wydał pozytywną opinię dla projektu uchwały. 

Brak dyskusji. 
Głosowano: podjęcie Uchwały Rady Miejskiej w Siechnicach w sprawie zasad udzielania i rozliczania 
dotacji celowej na dofinansowanie budowy przydomowych oczyszczalni ścieków, bezodpływowych 
zbiorników na nieczystości ciekłe lub instalacji oczyszczalni ścieków w istniejących bezodpływowych 
zbiornikach na nieczystości ciekłe na terenie Gminy Siechnice. Wyniki głosowania ZA: 21. 
Uchwała otrzymała nr II/21/24 Rady Miejskiej w Siechnicach z dnia 6 czerwca 2024 r. 

Ad. 14. Projekt Uchwały Rady Miejskiej w Siechnicach w sprawie przyjęcia Sołeckich Strategii Rozwoju 
Wsi: Biestrzyków - Radomierzyce, Łukaszowice, Smardzów, Grodziszów, Bogusławice, Iwiny, Zębice.  

Dyrektor Bira Funduszy Zewnętrznych Grzegorz Salwa przekazał, że Sołeckie Strategie Rozwoju 
to dokument planowania strategicznego. Dokumenty wykorzystywane są w procesie aplikacyjnym  
w ramach narzędzia, które realizuje współfinansowanie inwestycji w ramach programu Rozwoju 

Obszarów Wiejskich oraz środków, które są relokowane przez Urząd Marszałkowski Województwa 
Dolnośląskiego. W wyniku współpracy z Wydziałem Obszarów Wiejskich Urzędu Marszałkowskiego 
Województwa Dolnośląskiego przygotowana została sołecka strategia analizująca kierunki rozwoju 

danych miejscowości i która jest przyjmowana przez zebranie wiejskie i kończy się przyjęciem tej 
strategii przez Radę Gminy właściwej jednostki samorządu terytorialnego. 
Dyrektor nawiązał do wątpliwości radnego Milana Ušáka na komisji dotyczącej podstawy prawnej  

i potwierdził jej prawidłowość po konsultacji z radcą prawnym.  
Komisja Gospodarcza i Rozwoju Gminy wydała pozytywną opinię dla projektu uchwały  
Klub Radnych Prawo i Sprawiedliwość wydał pozytywną opinię dla projektu uchwały. 
Klub Radnych Partnerstwo i Rozwój wydał pozytywną opinię dla projektu uchwały. 
Klub Radnych Koalicja Obywatelska wydał pozytywną opinię dla projektu uchwały. 
Klub Radnych Gmina Fair Play wydał pozytywną opinię dla projektu uchwały. 
Brak dyskusji 
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Głosowano: podjęcie Uchwały Rady Miejskiej w Siechnicach w sprawie przyjęcia Sołeckich Strategii 

Rozwoju Wsi: Biestrzyków - Radomierzyce, Łukaszowice, Smardzów, Grodziszów, Bogusławice, Iwiny, 
Zębice. Wyniki głosowania: ZA: 21. 

Uchwała otrzymała nr II/22/24 Rady Miejskiej w Siechnicach z dnia 6 czerwca 2024 r. 

 

Ad.15. Projekt Uchwały Rady Miejskiej w Siechnicach w sprawie uchwalenia zmiany Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Siechnice dla obszaru położonego 
w obrębie Biestrzyków.  

Dyrektor WPN Barbara Borkowska zaznaczyła, że podjęcie prac nad uchwałą podyktowane było 
potrzebami mieszkańców w zakresie zlokalizowania świetlicy wiejskiej na działkach gminnych. 
Dotychczasowe studium umożliwiało lokalizację usług o pow. do 100 m, natomiast planowana świetlica 
przekracza tę powierzchnię, wobec czego konieczne, było dokonanie zmiany studium, a następnie zmiany 

planu miejscowego w tym zakresie. Obecnie na terenie trzech działek istnieje funkcja mieszkaniowa, 
którą należy zmienić na funkcję usługową o charakterze publicznym. Dokonuje się również zmiany  
w zakresie terenu przeznaczonego pod rów, co umożliwi jego zarurowanie w celu racjonalnego 
wykorzystania terenu. Procedura została przeprowadzona zgodnie z ustawą o planowaniu  

i zagospodarowaniu przestrzennym. 
Komisja Gospodarcza i Rozwoju Gminy wydała pozytywną opinię dla projektu uchwały  

Klub Radnych Prawo i Sprawiedliwość wydał pozytywną opinię dla projektu uchwały. 
Klub Radnych Partnerstwo i Rozwój wydał pozytywną opinię dla projektu uchwały. 
Klub Radnych Koalicja Obywatelska wydał pozytywną opinię dla projektu uchwały. 
Klub Radnych Gmina Fair Play wydał pozytywną opinię dla projektu uchwały. 

Brak dyskusji. 

Głosowano: podjęcie Uchwały Rady Miejskiej w Siechnicach w sprawie uchwalenia zmiany Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Siechnice dla obszaru położonego 
w obrębie Biestrzyków. Wyniki głosowania: ZA: 21. 
Uchwała otrzymała nr II/23/24 Rady Miejskiej w Siechnicach z dnia 6 czerwca 2024 r. 

Ad. 16. Projekt Uchwały Rady Miejskiej w Siechnicach w sprawie uchylenia uchwały Nr LV/463/18 Rady 
Miejskiej w Siechnicach z dnia 16 października 2018 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Siechnice.  

Dyrektor WPN Barbara Borkowska, referując projekt uchwały, przekazała, że podjęcie uchwały 

spowodowane jest wejściem w życie zmienionych przepisów ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym, które wprowadziły zmiany w zakresie zastąpienia studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego obowiązkiem opracowania planu ogólnego. Studium uwarunkowań 
traci moc z końcem 2025 roku. Obecnie procedowane mogą być zmiany studium tylko dla terenów 
publicznych i zasadne jest uchylenie tej uchwały, która nie może zostać wykonana. 
Komisja Gospodarcza i Rozwoju Gminy wydała pozytywną opinię dla projektu uchwały  
Klub Radnych Prawo i Sprawiedliwość wydał pozytywną opinię dla projektu uchwały. 

Klub Radnych Partnerstwo i Rozwój wydał pozytywną opinię dla projektu uchwały. 
Klub Radnych Koalicja Obywatelska wydał pozytywną opinię dla projektu uchwały. 
Klub Radnych Gmina Fair Play wydał pozytywną opinię dla projektu uchwały. 
Brak dyskusji 
Głosowano: podjęcie Uchwały Rady Miejskiej w Siechnicach w sprawie uchylenia uchwały  
Nr LV/463/18 Rady Miejskiej w Siechnicach z dnia 16 października 2018 r. w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Siechnice. 
Wyniki głosowania: ZA: 21. 
Uchwała otrzymała nr II/24/24 Rady Miejskiej w Siechnicach z dnia 6 czerwca 2024 r. 

Ad.17. Projekt Uchwały Rady Miejskiej w Siechnicach w sprawie nadania nazwy ulicy w Zacharzycach.  
Dyrektor WPN Barbara Borkowska poinformował, że wnioski o nadanie nazwy ulicy działki 97/3 

złożył pełnomocnik spółki Wrocław Zacharzyce i procedowane były w 2022 roku. Jednak z uwagi na brak 

wówczas wybudowanej drogi na działkach nie było zasadności podjęcia uchwały. Projekt uchwały był 
wtedy opiniowany z Radą Sołecką z Zacharzyc, która wydała opinię pozytywną. Nadanie numerów wynika 
z konieczności uporządkowania systemu numeracji w Zacharzycach dla zachowania ładu przestrzennego 
fragmentu drogi dla budowanego osiedla. Nazwa została zaproponowana przez Sołectwo. 
Komisja Gospodarcza i Rozwoju Gminy wydała pozytywną opinię dla projektu uchwały  
Klub Radnych Prawo i Sprawiedliwość wydał pozytywną opinię dla projektu uchwały. 
Klub Radnych Partnerstwo i Rozwój wydał pozytywną opinię dla projektu uchwały. 
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Klub Radnych Koalicja Obywatelska wydał pozytywną opinię dla projektu uchwały. 

Klub Radnych Gmina Fair Play wydał pozytywną opinię dla projektu uchwały. 
Brak dyskusja. 
Głosowano: podjęcie Uchwały Rady Miejskiej w Siechnicach w sprawie nadania nazwy ulicy  
w Zacharzycach. Wyniki głosowania: ZA: 21. 
Uchwała otrzymała nr II/25/24 Rady Miejskiej w Siechnicach z dnia 6 czerwca 2024 r. 

Ad. 18. (punkt zdjęty z porządku obrad) Projekt Uchwały Rady Miejskiej w Siechnicach w sprawie 

uchwalenia „Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy Siechnice na lata 

2024 – 2028”.  

Ad.  19. Projekt Uchwały Rady Miejskiej w Siechnicach w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie 
zadania i zawarcie z Gminą Wrocław porozumienia powierzającego Gminie Wrocław realizację zadania 
własnego Gminy Siechnice w zakresie organizacji i prowadzenia systemu roweru publicznego. 

Dyrektor Marta Parusel przekazała, że uchwały dot. powierzenia zadania własnego gminy 
Siechnice gminie Wrocław polegającego na organizacji transportu rowerowego o nazwie „system roweru 
publicznego”. Obecnie gmina Wrocław rozpisuje przetarg na wyłonienie wykonawcy na kolejne lata,  

w którym gmina Siechnice chce wziąć udział i stać się częścią programu systemu roweru publicznego, 
który w całości obsługiwać będzie gmina Wrocław. 

Burmistrz Łukasz Kropski zabrał głos i odniósł się do dyskusji, które odbyły się na komisjach dot. 
wpisania kwestii opinii porozumienia do treści uchwały. Z uwagi na brak takiej możliwości w sposób 
deklaratywny autopoprawką wprowadził zapis do uzasadnienia uchwały w brzmieniu „ostateczny kształt 
porozumienia zostanie przedłożony Komisji Gospodarczej i Rozwoju Gminy do zaopiniowania”. 

Burmistrz zaznaczył, że przystąpienie do przetargu będzie zawierało możliwości, ale nie będzie 
obowiązkiem postawienia ani jednej stacji na terenie gminy, jeżeli sytuacja budżetowa na to nie pozwoli.   
Komisja Gospodarcza i Rozwoju Gminy wydała pozytywną opinię dla projektu uchwały z uwagą, aby 
komisja miała możliwość wydania opinii co do treści porozumienia. 
Klub Radnych Prawo i Sprawiedliwość wydał negatywną opinię dla projektu uchwały. 
Klub Radnych Partnerstwo i Rozwój nie wydał opinii dla projektu uchwały. 
Klub Radnych Koalicja Obywatelska wydał pozytywną opinię dla projektu uchwały. 

Klub Radnych Gmina Fair Play wydał pozytywną opinię dla projektu uchwały wraz z naniesionymi 
autopoprawkami. 
W dyskusji wzięli udział: 

Radny Piotr Gądziński uważa, że jest to dobry pomysł. Niemniej jednak z uwagi na informacje, 
które radni pozyskali na ostatniej Komisji Budżetu o brakujących w budżecie 7 mln zł na edukację  
i wskazaniem, że zabrane zostaną w pierwszej kolejności pieniądze z dróg, m.in. w Żernikach 
Wrocławskich, w Iwinach, w mniejszych miejscowościach. To jego zdaniem wchodzenie w nowe projekty, 

na które będą wydatkowane nowe środki, które powinny być wydatkowane w pierwszej kolejności na 
poprawę warunków nawierzchni utwardzonej i nie będzie pewny dalszego rozwoju poprawy nawierzchni 
dróg szutrowych, takiego wniosku nie poprze. 

Radna Jolanta Olczak zabrała głos i powiedziała, że klub wydał negatywną opinię, między innymi 
dlatego, że podejmuje się decyzje o czymś, gdzie nie ma tak naprawdę rozwiniętych ścieżek rowerowych. 
Jeżeli chodzi o program klubu, na pierwszym miejscu była czysta woda, bezpieczeństwo publiczne, 

edukacja. Chciałaby, żeby były realizowane zadania, które są ważne dla mieszkańców. Radna 
podsumowała, że program może się pojawić, ale nie w tej chwili. Kwota, którą należy zabezpieczyć  
i zapłacić jest zbyt wysoka. Zdaniem radnej należy skupić się na ważnych zadaniach, rower w przyszłości, 
nie teraz.  

Radny Jakub Kłosiński uważa, że jeżeli jest możliwość uczestniczenia w przetargu, tak jak 
zaznaczył burmistrz wraz z autopoprawką Komisji Gospodarczej, to gmina będzie miała jeszcze wpływ. 

Są to środki przyszłego budżetu i nie wie, jak się one ukształtują. Jednak jego zdaniem nie należy być 

wykluczonym z tego typu projektu, ponieważ nie wiadomo co się wydarzy w przyszłości. Możliwe jest, 
że w przetargu będzie to o wiele mniejsza kwota i wtedy wszyscy radni będą mogli zadecydować 

Radny Milan Ušák odnosząc się do wypowiedzi, zaznaczył, że rzeczywiście system roweru 
miejskiego jest elementem i uzupełnieniem systemu komunikacji organizowanej, szeroko rozumianej 
przez władze publiczne. Brakuje jednak zreferowania przez Burmistrza wizji na najbliższe miesiące i lata. 
Znany jest program Klubu Fair Play wyborczy, ale nieznana jest wizja bardziej zoperacjonalizowana, jeżeli 
chodzi o organizowanie transportu zbiorowego na terenie gminy dla mieszkańców w kolejnych miesiącach 

i latach. Gdyby propozycja przystąpienia do roweru miejskiego poprzedziły takie informacje, 
przedstawienie takich założeń wizji, dyskusja z radnymi, z komisjami na ten temat, to wszystkim byłoby 
łatwiej podejmować decyzję „za” o przystąpieniu docelowo.  
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Burmistrz odpowiedział, że radny piastując urząd w poprzednich kadencjach, starał się  

o wprowadzenie roweru miejskiego do gminy. Jest to kontynuacja tych zadań. Natomiast jeżeli chodzi, 
o system komunikacji ujęty całościowo analizy nie są jeszcze przygotowywane. Pierwsze rozmowy w tym 
zakresie zostały wyznaczone w najbliższych dniach i dotyczyć mają między innymi przystąpienia do 
systemu Urban Card. Kolejnym oczekiwanym rozstrzygnięciem jest zapowiadany „bilet aglomeracyjny 
365”. Po zapoznaniu się z realiami pracy urzędu oraz wymogami dotyczącymi zamówień publicznych 
zdecydowano o bardziej elastycznym wejściu w program dotyczący budowy stacji rowerowych, jako 
części układu komunikacyjnego Siechnic, do którego być może dojdzie inwestycja budowy ścieżek 

rowerowych prowadzona przez Starostwo Powiatowe we Wrocławiu. Działania te i rozmowy z DSDiK mają 
na celu nieskupianie się wyłącznie na terenach gęsto zasiedlonych, ale również na połączeniu na przykład 
Radwanic, Żernik Wrocławskich i Świętej Katarzyny z Wrocławiem, w obszarach pierwszych stacji 
przesiadkowych. Burmistrz przypomniał również, że tzw. rower miejski ma być nie tylko sposobem 
komunikacji mieszkańców, ale także środkiem promującym turystykę rowerową na terenie Gminy 
Siechnice. 

Głosowano: podjęcie Uchwały Rady Miejskiej w Siechnicach w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie 
zadania i zawarcie z Gminą Wrocław porozumienia powierzającego Gminie Wrocław realizację zadania 

własnego Gminy Siechnice w zakresie organizacji i prowadzenia systemu roweru publicznego. 
Wyniki głosowania ZA: 14, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2. 
Wyniki imienne ZA (14) Jarosław Bednarczyk, Konrad Bogdał, Jakub Czyżkowski, Agnieszka Fligiel, Karolina Karpińska, 
Jakub Kłosiński, Alina Kłosowska, Monika Korab, Tomasz Kozimor, Dariusz Lewera, Katarzyna Nowak-Pokorny, Miłosz 
Roman, Milan Ušák, Anna Witka. PRZECIW (5) Piotr Gądziński, Marta Hefko, Jolanta Olczak, Maria Sulikowska, 
Krzysztof Świerzko. WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Anna Kozdrowicka, Danuta Ziobrowska. 

Uchwała otrzymała nr II/26/24 Rady Miejskiej w Siechnicach z dnia 6 czerwca 2024 r. 
 

Przewodniczący Rady ogłosił 10 minutową przerwę.  
Po zakończeniu przerwy przewodniczący poprosił radnych o sprawdzenie kworum i przystąpił do dalszego 
prowadzenia sesji. 

Radny Jakub Kłosiński zgłosił wniosek o ponowne przywrócenie i procedowanie wykreślonego 
projekt uchwały dotyczącego przystąpienia do Stowarzyszenia Aglomeracja Wrocławska, powołując się 
na art. 20 ustawy o samorządzie ust. 1.1a. oraz wyrok Sądu Administracyjnego w Gliwicach z dnia 3 
listopada 2008 r. 

Przewodniczący Rady poprosił Radcę Prawnego o potwierdzenie, że na tej samej sesji można 
ponownie wprowadzić punkt wcześniej wykreślony z porządku obrad. 

Radca Prawny potwierdziła, że jest możliwa zmiana porządku obrad. Przepis ustawy 
samorządowej mówi, że Rada gminy może wprowadzić zmiany w porządku bezwzględną większością 
głosów ustawowego składu rady. Nie tyle przywrócenie uchwały, tylko zmianą porządku obrad. 

Burmistrz potwierdził wycofanie przez niego z porządku obrad pkt. 18 oraz pkt. 22, natomiast 
przegłosowanym usunięciem z porządku obrad był pkt. 20. Jest to wniosek o rozszerzenie porządku 

obrad o ten punkt. Uważam, że wniosek został złożony na podstawie ustawy o samorządzie gminnym  
i powinien pozostać poddany pod głosowanie 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej Jakub Czyżkowski potwierdził, że w wyniku obrad Komisji 
Gospodarczej został zgłoszony wniosek o zdjęcie uchwały z porządku obrad dzisiejszej sesji ze względu 
na kwestię uzupełnienia pewnych informacji umożliwiających wydanie opinii. 

Radna Jolanta Olczak przekazała, że na Komisji Gospodarczej ustalono o zdjęciu z porządku 

obrad projektu uchwały, który należy uzupełnić, dlatego został on wykreślony. Raptem pojawił się pomysł 
powrotu, ale dalej ten projekt jest nieuzupełniony. Jak można wydawać opinie i głosować. Przystąpić do 
Stowarzyszenia Aglomeracji Wrocławskiej można w każdej chwili. Radna stwierdziła, że było zbyt dużo 
wątpliwości, żeby pominąć uzupełnienie, i nie może być tak, że chcemy coś przecisnąć, bo mamy większą 
ilość głosów. 

Przewodniczący Rady Miłosz Roman zabrał głos i prosił o nieużywanie języka takiego jak 
przepychanie czy inne takie wyrażenia, ponieważ nie przystoi to Wysokiej Radzie. Ponownie przytoczył 

art.20 o samorządzie gminnym, ust.1.1a Rada Gminy może wprowadzić zmiany w porządku bezwzględną 
większością głosów ustawowego składu rady. Ten przepis jest w zupełności precyzyjny. 

Radny Jakub Kłosiński ponownie zabrał głos i prosił, żeby jego wniosek został przegłosowany. 
Jest on złożony zgodnie z obowiązującym prawem, zgodnie z obowiązującą ustawą, natomiast radni 
swoją opinię wyrażą przez głosowanie.  

Radny Milan Ušák przypomniał, że na komisji dyskusja toczyła się w tym kierunku, że projekt 
mógłby być rozpatrywany na najbliższej sesji po tym, jak radni uzyskają bliższe informacje na temat 

tego, co stowarzyszenie w ubiegłych latach oferowało swoim członkom, co może jeszcze gmina uzyskać 
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za półrocze w tym roku dla naszych mieszkańców. Jeśli taki wniosek radnego pada, to poprosił Burmistrz, 

aby szczegółowo zreferował i wtedy będzie można poprzeć przystąpienie. Również co w kolejnych latach 
można uzyskać ze stowarzyszenia, bo od przyszłego roku składka będzie wynosić ponad 150 tysięcy. Nie 
było woli wśród większości radnych nieprzystąpienia do stowarzyszenia, tylko chodziło o uzyskanie 
bliższych informacji. 

Radna Jolanta Olczak zwróciła się o przedstawienie radnym wyroku, bo wyrok można cytować, 
ale czy on odnosi się do tej konkretnej sytuacji. 

Radca Prawny podkreśliła, że wyrok statuuje odpowiedź na kwestię zmiany porządku co do 

zasady i co do istoty czy zmiana porządku obrad może zaistnieć na sesji Rady Gminy. Niezależnie od 
treści uchwały i wątpliwości, które uchwała budzi, radni mogą sami wyrazić poprzez swoje głosowania. 
Zdaniem radcy, jeżeli uchwała zostanie wprowadzona do porządku obrad bezwzględną większością 
głosów, to ta uchwała będzie wiążąca. 

A niezależnie od treści uchwały i od zawartości jej i od wątpliwości, którą uchwała budzi. Bo jakby 
te wątpliwości to już radni mogą sami wyrazić poprzez sposób swojego głosowania. Nasz statut 

wprawdzie mówi, że ta zmiana porządku obrad może wystąpić radny lub burmistrz w punkcie dotyczącym 
porządku obrad. Jednak moim zdaniem, jeżeli ta uchwała zostanie wprowadzona bezwzględną 

większością głosów, to ona będzie wiążąca. Ja rozumiem to co Pani radna ma na myśli, ja wiem, bo 
oczywiście stany faktyczne w określonych sprawach mogą być różne. 

Natomiast tu chodzi o istotę i możliwość dokonania takiej zmiany. Oczywiście wyrok sądu jest, 
akurat ten wyrok Sądu Administracyjnego w Gliwicach. Inny sąd może również wydać inny wyrok, tak? 
Tak jak to jest z interpretacją przepisów i tu nie chodzi o to, żeby się opierać na wyroku, tylko moim 

zdaniem na interpretacji przepisów. 
Radna Maria Sulikowska odniosła się do powyższych wypowiedzi dotyczących możliwości 

wprowadzenia tego punktu ponownie. Nawiązała do posiedzenia komisji, na której pojawiły się 
wątpliwość i zastrzeżenia co do przedstawionej uchwały. Została ona przegłosowana negatywnie z uwagi 
na brak wiedzy i jakichkolwiek wyjaśnień dla Komisji, a także pozostałych radnych i ponownie zostaje 
uchwała wprowadzona pod obrady. Nie rozumie tego postępowania. 

Burmistrz Łukasz Kropski odpowiadając, przypomniał, że radnym zostało dostarczone 

sprawozdanie finansowe za lata po wyjściu z Gminy Siechnice ze Stowarzyszenia Aglomeracja 
Wrocławska oraz sprawozdanie opisowe, rzeczowe z działań, które były podejmowane przez 
Stowarzyszenie Aglomeracja Wrocławska. Na komisjach brał osobiście udział i artykułował, że przed 
wystąpieniem gminy Siechnice ze Stowarzyszenia funkcjonowało ono wątpliwie, ale po zmianach,  

w samorządzie wrocławskim i zmianie Prezydenta Wrocławia formuła stowarzyszenia została zmieniona 
i składki, które są wpłacane przez członków, są redystrybuowane na zadania aglomeracyjne. Z zadań, 

które są realizowane i o które dopytywali mieszkańcy, m.in. są to karty aglomeracyjne, które pozwalają 
na wstęp ze zniżką do obiektów takich jak ZOO czy Hydropolis na terenie Wrocławia dla mieszkańców 
gmin, które są członkami aglomeracji wrocławskiej. W poprzednich latach finansowane były pilotaże 
dotyczące roweru miejskiego w gminie Kąty Wrocławskie, gminie Kobierzyce. Najczęściej jest to sytuacja, 
gdzie praktycznie w całości składki, które są wpłacane do stowarzyszenia, wracają na teren tej gminy, 
która te składki wpłaciła. Podjęcie uchwały o przystąpieniu do przetargu dotyczącego roweru publicznego 
i przystąpienie do Stowarzyszenia Aglomeracja Wrocławska będzie umożliwiało rozmowy 

o współfinansowaniu systemu przez stowarzyszenie. 
Przewodniczący Rady poinformował radnych, że głosowany będzie w pierwszej kolejności wniosek 

formalny radnego Jakuba Kłosińskiego. Następnie zgodnie z § 77 ust. 3 odbędzie się dyskusja nad 
projektem uchwały. Przewodniczący odniósł wrażenie, że zabrane głosy odnoszą się bezpośrednio do 
samej treści uchwały, natomiast nie odnoszą się do wniosku formalnego, który złożył radny. Rozumie, że 
pewne kwestie budzą w radnych emocje. Natomiast nie może odebrać prawa do wniosku formalnego, 
jeżeli nie ma takich podstaw. Ten wniosek jest zasadny i wywołuje skutki prawne. 

Radny Jakub Czyżkowski-przewodniczący Komisji Gospodarczej i Rozwoju Gminy zabrał głos  
w kwestii prostującej informacje, iż na Komisji Gospodarczej nie została podjęta decyzja o negatywnym 
opiniowaniu uchwały, tylko komisja nie wydała opinii.  
Głosowano wniosek formalny radnego Jakuba Kłosińskiego o przywrócenie do porządku obrad sesji 
punktu 20 tj. projektu Uchwały Rady Miejskiej w Siechnicach w sprawie przystąpienia do Stowarzyszenia 
Aglomeracja Wrocławska. Po przeprowadzonym głosowaniu punkt 20 został przywrócony. 

Wyniki głosowania ZA: 12, PRZECIW: 8, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1 
Wyniki imienne ZA (12) Jarosław Bednarczyk, Konrad Bogdał, Jakub Czyżkowski, Agnieszka Fligiel, Karolina Karpińska, 
Jakub Kłosiński, Alina Kłosowska, Monika Korab, Dariusz Lewera, Katarzyna Nowak-Pokorny, Miłosz Roman, Anna 
Witka. PRZECIW (8) Piotr Gądziński, Marta Hefko, Tomasz Kozimor, Jolanta Olczak, Maria Sulikowska, Krzysztof 
Świerzko, Milan Ušák, Danuta Ziobrowska. WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Anna Kozdrowicka. 
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Ad. 20. Projekt Uchwały Rady Miejskiej w Siechnicach w sprawie przystąpienia do Stowarzyszenia 

Aglomeracja Wrocławska (punkt przywrócony do porządku obrad). 
Komisja Gospodarcza i Rozwoju Gminy nie wydała opinii dla projektu uchwały  
Klub Radnych Prawo i Sprawiedliwość nie wydał opinii dla projektu uchwały. 
Klub Radnych Partnerstwo i Rozwój nie wydał opinii dla projektu uchwały. 
Klub Radnych Koalicja Obywatelska wydał pozytywną opinię dla projektu uchwały. 
Klub Radnych Gmina Fair Play wydał pozytywną opinię dla projektu uchwały. 

Brak dalszej dyskusji. 

Głosowano: podjęcie Uchwały Rady Miejskiej w Siechnicach w sprawie przystąpienia do Stowarzyszenia 
Aglomeracja Wrocławska.  
Wyniki głosowania: ZA: 12, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3. 
Wyniki imienne: ZA (12) Jarosław Bednarczyk, Konrad Bogdał, Jakub Czyżkowski, Agnieszka Fligiel, Karolina 

Karpińska, Jakub Kłosiński, Alina Kłosowska, Monika Korab, Dariusz Lewera, Katarzyna Nowak-Pokorny, Miłosz Roman, 
Anna Witka. PRZECIW (6) Piotr Gądziński, Marta Hefko, Jolanta Olczak, Maria Sulikowska, Krzysztof Świerzko, Danuta 
Ziobrowska. WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) Anna Kozdrowicka, Tomasz Kozimor, Milan Ušák. 

Uchwała otrzymała nr II/27/24 Rady Miejskiej w Siechnicach z dnia 6 czerwca 2024 r. 

Po zakończeniu głosowania nad uchwałą do dyskusji zgłosiły się radne Maria Sulikowska, Jolanta Olczak, 

Katarzyna Nowak-Pokorny. Przewodniczący poinformował, że dyskusja i procedowanie powyższej 
uchwały zostało zakończone i nie udziela głosu. 

Ad. 21. Projekt Uchwały Rady Miejskiej w Siechnicach w sprawie powołania Rady Społecznej Zespołu 
Opieki Zdrowotnej w Świętej Katarzynie. 

Burmistrz Siechnic do projektu uchwały zaproponował autopoprawką trzy kandydatury do składu 
Rady Społecznej: Katarzynę Nowak-Pokorny, Dariusza Lewerę oraz Joannę Bryłkowską-Hehn.  
Dodał, że jeżeli zmiana miałaby się dokonać, to musi zostać przegłosowany wniosek o zmianę, w uchwale 
zgodnie ze złożonym wnioskiem. 
Poprosił o dopisanie autopoprawką w § 1 pkt 2, litera a przy przedstawicielu wojewody nazwisko Julia 
Ignatowicz. 
Brak opinii komisji.  Klub Koalicji Obywatelskiej wydał pozytywną opinie dla projektu uchwały, Pozostałe 

Kluby nie wydały opinii. 
Radna Marta Hefko zgłosiła kandydaturę radnej Jolanty Olczak za radnego Dariusza Lewerę. 

Zaznaczyła, że wśród komisji powinny znaleźć się osoby z różnych klubów, aby ta współpraca miała 
większy sens i szerszy pogląd.  

Głosowano: wniosek radnej Marty Hefko o zmianę kandydata na członka Rady Społecznej ZOZ z osoby 
radnego Dariusza Lewery na radną Jolantę Olczak. 

Wyniki głosowania ZA: 9, PRZECIW: 12 

Wyniki imienne: ZA (9) Piotr Gądziński, Marta Hefko, Anna Kozdrowicka, Tomasz Kozimor, Jolanta Olczak, Maria 
Sulikowska, Krzysztof Świerzko, Milan Ušák, Danuta Ziobrowska. PRZECIW (12) Jarosław Bednarczyk, Konrad Bogdał, 
Jakub Czyżkowski, Agnieszka Fligiel, Karolina Karpińska, Jakub Kłosiński, Alina Kłosowska, Monika Korab, Dariusz 
Lewera, Katarzyna Nowak-Pokorny, Miłosz Roman, Anna Witka. 

Przewodniczący Rady ogłosił pięciominutową przerwę. 

Obrady Sesji opuściła wiceprzewodnicząca Rady Katarzyna Nowak-Pokorny. 
Po przerwie głosowano: podjęcie Uchwały Rady Miejskiej w Siechnicach w sprawie powołania Rady 
Społecznej Zespołu Opieki Zdrowotnej w Świętej Katarzynie - członkowie Rady Społecznej - 
Przedstawiciel Wojewody Dolnośląskiego - Julita Ignatowicz, Katarzyna Nowak-Pokorny, Dariusz Lewera, 
Joanna Bryłkowska-Hehn.  

Burmistrz potwierdził wyrażenie zgody przez kandydatów na członkostwo w Radzie Społecznej ZOZ. 

Wyniki głosowania: ZA: 14, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14) Jarosław Bednarczyk, Konrad Bogdał, Jakub Czyżkowski, Agnieszka Fligiel, Piotr Gądziński, 

Karolina Karpińska, Jakub Kłosiński, Alina Kłosowska, Monika Korab, Tomasz Kozimor, Dariusz Lewera, Miłosz Roman, 

Milan Ušák, Anna Witka. WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) Marta Hefko, Anna Kozdrowicka, Jolanta Olczak, Maria Sulikowska, 

Krzysztof Świerzko, Danuta Ziobrowska. NIEOBECNI (1) Katarzyna Nowak-Pokorny. 

Uchwała otrzymała nr II/28/24 Rady Miejskiej w Siechnicach z dnia 6 czerwca 2024 r. 

Ad. 22. (punkt zdjęty z porządku obrad) Projekt Uchwały Rady Miejskiej w Siechnicach w sprawie 
powołania Komisji Konkursowej do przeprowadzenia konkursu na stanowisko dyrektora Zespołu Opieki 
Zdrowotnej w Świętej Katarzynie i wskazania Przewodniczącego Komisji.  

Ad. 23. Projekt Uchwały Rady Miejskiej w Siechnicach zmieniający uchwałę nr LXXV/662/23 Rady 
Miejskiej w Siechnicach z dnia 26.10.2023 r. w sprawie przyznania dotacji dla Parafii Rzymskokatolickiej 
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pw. Świętej Katarzyny Aleksandryjskiej w Świętej Katarzynie na prace zabezpieczające i remontowe 

budynku gospodarczego nr I w zespole kościelnym.  
Burmistrz Siechnic Łukasz Kropski odniósł się do projektu uchwały i przekazał, że zgodnie  

z referowanymi wcześniej zmianami budżetowymi w tym zakresie należy dostosować wielkość dotacji 
dla parafii również uchwałą Rady. Jednocześnie poprosił Dyrektora Grzegorza Salwę o wprowadzenie 
autopoprawką pomyłki pisarskiej. 

Dyrektor BFZ Grzegorz Salwa w imieniu burmistrza zgłosił autopoprawkę w § 1 pkt 1 dotyczącej 
kwoty przyznanej dotacji, której prawidłowa wartość wynosi 315 568,80 zł.  

Komisja Gospodarcza i Rozwoju Gminy wydała pozytywną opinię dla projektu uchwały  
Klub Radnych Prawo i Sprawiedliwość wydał pozytywną opinię opinii dla projektu uchwały. 
Klub Radnych Partnerstwo i Rozwój wydał pozytywną opinię dla projektu uchwały. 
Klub Radnych Koalicja Obywatelska wydał pozytywną opinię dla projektu uchwały. 
Klub Radnych Gmina Fair Play wydał pozytywną opinię dla projektu uchwały. 
Brak dyskusja. 

Głosowano: podjęcie Uchwały Rady Miejskiej w Siechnicach zmieniającej uchwałę nr LXXV/662/23 Rady 
Miejskiej w Siechnicach z dnia 26.10.2023 r. w sprawie przyznania dotacji dla Parafii Rzymskokatolickiej 

pw. Świętej Katarzyny Aleksandryjskiej w Świętej Katarzynie na prace zabezpieczające i remontowe 
budynku gospodarczego nr I w zespole kościelnym. 

Wyniki głosowania: ZA: 20, NIEOBECNI: 1. 

Wyniki imienny: ZA (20) Jarosław Bednarczyk, Konrad Bogdał, Jakub Czyżkowski, Agnieszka Fligiel, Piotr Gądziński, 

Marta Hefko, Karolina Karpińska, Jakub Kłosiński, Alina Kłosowska, Monika Korab, Anna Kozdrowicka, Tomasz 

Kozimor, Dariusz Lewera, Jolanta Olczak, Miłosz Roman, Maria Sulikowska, Krzysztof Świerzko, Milan Ušák, Anna 

Witka, Danuta Ziobrowska. NIEOBECNI (1) Katarzyna Nowak-Pokorny. 

Uchwała otrzymała nr II/29/24 Rady Miejskiej w Siechnicach z dnia 6 czerwca 2024 r. 

Ad. 24. Brak Interpelacji i zapytań radnych. 

Ad. 25. Wolne wnioski. 

W dyskusji wzięli udział: 

Jolanta Olczak złożyła wnioski, aby Komisja Rewizyjna zajęła się sprawą siedmiomilionowego ubytku,  
z czego to wynika, jak to jest kwota oraz wniosek o przeprowadzeniu konsultacji społecznych w ważnych 
sprawach dla mieszkańców który złoży na piśmie.  I ja to już na piśmie złożę, bo jest kilka ważnych 

pytań do mieszkańców. 

Radny Milan Ušák poprosiło o przedłożenie przez burmistrza na najbliższej sesji, informacji jak 
planuje przeprowadzić prace nad przygotowaniem i wdrożeniem budżetu obywatelskiego na terenie 
gminy oraz informacji dot. projektu, który przygotowuje miasto Wrocław, wydłużenia linii tramwajowej 
na Księże Wielkie, gdzie planowana pętla tramwajowa w tym projekcie ma być w rejonie skrzyżowania 
ulicy Brochowskiej z ulicą Opolską.  

Burmistrz Łukasz Kropski odpowiedział, że jeżeli chodzi o Budżet Obywatelski, to zostało już 

skierowane pismo do Przewodniczącego Rady Miejskiej o rozpoczęcie prac nad przygotowaniem takiej 
uchwały. Chciałby, żeby prace toczyły się w ramach prac Rady Miejskiej. Budżet Obywatelski będzie miał 
swoje odzwierciedlenie w budżecie gminy i to radni zadecydowali o kształcie tej uchwały. Ma zaplanowaną 
rozmowę z Prezydentem Wrocławia. Oczekuje na ostateczne decyzje, które wiążą się ze zmianami po 
wyborach samorządowych. Przy wszystkich odbywanych rozmowach o przebudowie ul. Buforowej, 
przewija się zagadnienie przedłużenia linii tramwajowej na tereny Gminy Siechnice, co stanowi 
dodatkowe kosztowy dla danych projektów. Nie jest to jednak argument do tego, żeby nie realizować 

obietnic złożonych w kampanii, szczególnie jeśli była to wspólna wizja Komitetu Gmina Fair Play, 
zakładająca skomunikowanie centrum Siechnic z pierwszymi wrocławskimi centrami przesiadkowymi. 

Poprzez wysunięcie pętli tramwajowej we Wrocławiu najbliżej terenów Gminy Siechnice, zredukowane 
zostaną koszty tzw. wozokilometrów, a oszczędności zostaną przesunięte na zwiększenie częstotliwości 
kursów. Burmistrz, kończąc wypowiedź, poprosił o zadanie pytań na piśmie, jeżeli będzie potrzeba 
uzupełnienia wypowiedzi. 

Skarbnik Agata Dudek-Golińska nawiązała do wniosku radnej Jolanty Olczak dot. ubytków  
w wydatkach. Chciałaby, żeby Komisja Rewizyjna dostała jasny, precyzyjny wniosek, bo ubytek może 
być w zakresie dochodów, natomiast to nie jest ubytek w wydatkach i nie jest niezaplanowanie wydatków 
w kosztach, które przedstawiał Wydział Edukacji. Jest to wzrost wydatków w wyniku przeszacowania w 
związku z pozyskaniem nowej metryczki subwencji oświatowej i danych z SIO, które gmina pozyskała 
już po uchwaleniu budżetu. Natomiast z wypowiedzi radnej można wywnioskować, że gmina nie do 
planowała 8 milionów. Informacje były przekazywane na bieżąco.  
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Radna Maria Sulikowska zwróciła się z prośbą Wiceburmistrza o reakcję na wynikły problem  

z deweloperem w Iwinach, który posiada pozwolenie ze Starostwa Powiatowego na przemieszczanie się 
transportu ciężkiego ulicą Brochowską, a cały ciężki transport jeździ ulicą Miodową i ulicą Pogodną. 
Prosiła o zabezpieczenie możliwości przemieszczania się tymi drogami, ponieważ szkoda dróg, które 
zostały zrobione. Po skończone budowie Dewelopera może okazać się, że drogi gminne będą do remontu. 
 

Po zakończeniu dyskusji Przewodniczący Rady zamknął sesję Rady Miejskiej w Siechnicach. 

Przygotował: IP 


